
Gesprek met de wethouder
Wethouder Jaap Willem Eijkenduijn (met in zijn portefeuille 
o.a. de kern Dirksland, gemeentelijk vastgoed, financiën en 
cultuur) was - op ons verzoek - aanwezig bij onze vergade-
ring van 6 februari. Onze voorzitter Jan Leenders opende 
het gesprek met het uitspreken van de ongenoegens van 
de dorpsraad over tal van onderwerpen. Het leek er op, dat 
Dirksland het kind van de rekening is geworden. Tal van 
plannen, die ooit samen met de gemeente zijn opgestart, 
zijn van de agenda verdwenen. 
Gesproken is over de toekomst van Sportcomplex De 
Gooye, De Schakel, de herinrichting van het Schelpenpad 
en de Kaai, de herinrichting van de Tuinstraat, de Spuikolk 
en de peekaaien. Ook werd aandacht gevraagd voor een 
dorpsplein, het jaagpad, de pumptrack en voor meer open-
heid over de ontwikkeling van nieuwbouwlocaties. 
In zijn reactie gaf de wethouder toe dat er zaken zijn blijven lig-
gen tijdens de coronapandemie. Ook het ambtenarenkorps 
is momenteel onderbezet. De gemeente heeft voorrang ge-
geven aan de bouw van nieuwe scholen en de herinrichting 
van het centrum en het havenkanaal van Oude-Tonge. De 

wethouder beloofde De Schakel open te houden en op zoek 
te gaan naar een beheerder. Verdere toezeggingen kon hij 
niet doen. Hoewel het gesprek in een ontspannen sfeer 
plaatsvond, kon de wethouder gevoelens van ongenoegen 
en onderwaardering bij ons niet wegnemen.

Leer Dirksland al wandelend kennen
Er staan weer vijf dorpswandelingen op het programma: 13 mei, 17 juni, 22 juli, 19 au-
gustus en 23 september. De wandelingen, steeds op zaterdag, starten om 13.30 uur in 
de dorpskerk aan de Ring. Na een korte inleiding over de geschiedenis van Dirksland 
en het kerkgebouw, volgt een wandeling langs historische plekken in het dorp, waar- 
onder het weeshuis, de hoefstal, de haven, de Joodse begraafplaats, de trambrug en 
het ziekenhuis. 
De wandeling duurt ongeveer anderhalf uur. Na afloop is er koffie in de Oude Bieb. Er 
zijn geen kosten verbonden aan deze door de dorpsraad georganiseerde activiteit. De 
gidsen zijn Peter Keuker en Kees van Rixoort.
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Eerste kastanjes en eiken 
zijn geplant
Kinderen uit de groepen 1 en 2 van obs De 
Inktvis hebben eind vorig jaar kastanjes en 
eikels in een potje gestopt om te ontkie-
men. Over twee, drie jaar zijn het bomen 
van een meter hoog. Dan kunnen ze de 
volle grond in, bijvoorbeeld langs fiets-  
paden en wegen rond Dirksland. 
Eind vorig jaar brachten de kinderen hun 
zelf beschilderde potjes naar een van de 
volkstuinen aan de Philipshoofjesweg om 
ze te vullen en neer te zetten. Dit voorjaar 
volgt een tweede bezoek om te kijken hoe 
ver de boompjes al zijn gegroeid. 
Het bomenplantproject is een initiatief van 
Dirkslander Peter Jelier. Hij hoopt op deze manier de opname van koolstofdioxide te bevorderen en Goeree-Overflakkee 
boomrijker te maken. Ook hoopt hij dat andere basisscholen aanhaken.
Voor het project wist Jelier verschillende sponsors te interesseren, waaronder de dorpsraad.  

Hanging baskets Voorstraat
De hanging baskets 
in de Voorstraat zul-
len het dorpscentrum 
in het voorjaar weer 
vrolijk opsieren. De 
dorpsraad heeft weer 
geld beschikbaar ge-
steld voor nieuwe 
kleurige bloemen.

Nieuwe opties voor wandelingen
Ooit liep langs het havenkanaal een jaagpad. 
Paarden of mensen op dat pad konden zeil-
schepen de haven van Dirksland in of uit trek-
ken als er onvoldoende wind was. Het jaagpad 
is nauwelijks nog herkenbaar, maar dat gaat 
veranderen. 
Een gedeelte komt terug als wandelpad: aan 
de westkant van het havenkanaal, tussen de 
nieuwe brug en de fietsbrug. Een bord bevat 
meer informatie over het hoe en waarom van 
het jaagpad.
Realisatie van het stuk jaagpad is moge-
lijk dankzij een subsidie van de provincie 
Zuid-Holland, in het kader van de erfgoedlijn. 
Van de Zuid-Hollandse Vereniging van Kleine 
Kernen ontving de dorpsraad nog een aan-
moedigingsprijs van 100 euro. 
Ook heeft de provincie subsidie beschikbaar 
gesteld voor een wandelroute langs de Boezem 
en een aantal kreken. Het is de bedoeling om 
de krekenwandelroute in 2023 te realiseren, 
inclusief bewegwijzering, informatiepanelen en 
educatieve objecten.

Onderhoud sluisje Mozartsingel
Al eerder vroeg de dorpsraad aandacht voor het sluisje, 
dat het havenkanaal met de Mozartsingel verbindt. Dit 
sluisje uit 1672, een monument, is ruim twintig jaar ge-
leden gerestaureerd. Tot voor kort was het bijna geheel 
overwoekerd en on-
zichtbaar. Het water-
schap is afgelopen 
maand intensief aan
het snoeien ge-
weest in de polder 
en aan de dijken. 
Ook dit stukje histo-
rie is weer zichtbaar 
gemaakt.

Oranjepop terug van weggeweest
Het zag ernaar uit dat het einde verhaal zou zijn voor 
Oranjepop, maar de organiserende stichting zag kans 
het evenement nieuw leven in te blazen. Op een andere 
locatie: aan de Mozartsingel. Tussen 13.00 en 23.30 uur 
– uiteraard op Koningsdag, 27 april – treden verscheidene 
bands op: Orange Skyline, Flemming, Bökkers, Rick de 
Leeuw, Navarone, The Dirty Daddies en dj Thom.
Het festival is inmiddels uitverkocht. De dorpsraad van 
Dirksland is een van de sponsoren van Oranjepop.



Pumptrack bij nieuwbouw
De ontwikkelingen rond de plannen voor een pumptrack 
hebben een tijdje stilgelegen. De initiatiefnemers moesten 
wachten op een raadsbesluit over nieuwbouwplannen in 
Kleine Boezem 3. Een projectontwikkelaar heeft inmiddels 
groen licht gekregen voor het realiseren van nieuwbouw 
aan de Mozartsingel. Dit plan behelst het totale gebied 
tussen de Staakweg en parkeerplaats P4. Hier worden de 
komende jaren honderd woningen en dertig appartemen-
ten gerealiseerd. Achter P4, aan de provinciale weg, zal 
een pumptrack moeten komen en een nieuwe halfpipe. 
Alles is wel afhankelijk van de initiatiefnemers, waarover 
wij in de vorige nieuwsbrief schreven. 
Nu die nieuwbouwplannen op tafel liggen, kunnen zij 
eindelijk verder met crowdfunding. Skaters en andere 
belangstellenden kunnen nog steeds hun bijdrage kwijt 

op ons rekeningnummer: IBAN NL97 0126 9111 69 o.v.v. 
pumptrack.

Plannen voor de ijsbaan
In de vorige nieuwsbrief stond een oproep om met ideeën te 
komen voor een nieuwe bestemming van de ijsbaan. Daar 
is op gereageerd. 
Eind vorig jaar presenteerden enkele Dirkslanders een plan 
voor een skeeler- en ijsbaan 
met ruimte voor een jeu de 
boules-baan en een onder-
komen voor de duivenvereni-
ging. De locatie is in de nog 
basale plannen ook te ge-
bruiken als festivalterrein en 
zou dus ook het toekomstige 
decor kunnen worden voor 
Oranjepop. De initiatiefnemers 
spreken liever niet langer over 
‘ijsbaan’, maar over ‘evene-
mententerrein’. Op zo’n terrein 
zijn de benodigde vergunnin-
gen voor bijvoorbeeld Oranje-
pop snel te regelen.
De initiatiefnemers hebben 
een voorlopige raming van de 
bouwkosten op papier gezet: 
1,3 miljoen euro. Verdere uit-

werking – inclusief de exploitatie – volgt, evenals overleg 
met omwonenden.
Eerder passeerden ook andere ideeën voor de toekomst 
van deze locatie de revue, zoals nieuwbouw, pumptrack of 
parkeerplaats voor vrachtwagens.

Onderzoek naar kwetsbare ouderen
Hoe ziet het dorp eruit voor kwetsbare ouderen en wat 
is er nodig om het toekomstbestendig te maken? Netty 
Westhoeve, die een fysiotherapiepraktijk in Dirksland runt, 
onderzoekt dit in Dirksland tegen de achtergrond van 
maatschappelijke ontwikkelingen als vergrijzing, meer 
chronisch zieken, een oplopend aantal kwetsbare doel-
groepen en langer thuis wonen. Het onderzoek is onder-
deel van haar masteropleiding Wijkgerichte Beweegzorg. 
In januari 2023 presenteerde Westhoeve als voorlopige 
conclusie dat oudere inwoners van Dirksland te weinig 
bewegen: 32,8 procent voldoet aan de ‘beweegnorm’ te-

gen 33,4 procent op Goeree-Overflakkee en 37,7 procent 
in het hele land. Wie zich aan de norm houdt, spant zich 
minstens 150 minuten per week ‘matig intensief’ in, doet 
minimaal twee keer per week spier- en botversterkende 
activiteiten en voorkomt te veel zitten.
Een andere conclusie is dat de omgeving in het dorp te 
weinig uitdaagt om in beweging te komen: Dirksland is in 
vergelijking tot de rest van Nederland gemiddeld minder 
‘beweegvriendelijk’. Het ‘beweegaanbod’ voor ouderen 
zou een impuls kunnen gebruiken, zeker in de richting 
van laagdrempelige activiteiten die niet veel kosten met 
zich meebrengen. 

Kerstevenement trok 750 Dirkslanders
De dorpsraad subsidieert activiteiten die bestemd zijn 
voor alle Dirkslanders. Een mooi voorbeeld is het kerste-
venement op 24 december 2022, dat de hervormde ge-
meente organiseerde in samenwerking met de SVIK en 
Voor Mekaore. 
Er kwamen ongeveer 750 mensen op af. Die kregen wat 
te eten in de Victoriahal en kwamen onderweg naar het 
verlichte voetbalterrein herders, de Wijzen uit het Oosten 

en Jozef en de zwangere Maria tegen. Ze lieten zich ver-
rassen door een optreden van de Zandprinses, die het 
kerstverhaal met zand ‘schilderde’ op een scherm.
Ook was er een volkskerstzang, begeleid door onder an-
dere een engelenkoor. Bij een ‘levende’ kerststal stond 
voor iedereen een kop warme chocolademelk klaar en 
konden de kinderen marshmallows roosteren. Na afloop 
van het evenement was er in de kerk een kerstnacht-
dienst.

Stichting Watertoren Dirksland (SWD)
De SDW is in 2018 opgericht vanuit de dorpsraad met als 
doel: de toren voor Goeree-Overflakkee en in het bijzonder 
voor de dorpskern van Dirksland te benutten, te beheren 
en dienstbaar te maken via activiteiten in het sociale en cul-
turele domein. Kortom: de stichting wil, dat de watertoren 
niet verloren gaat en een zinvolle invulling krijgt. 
Na een grondige restauratie aan de buitenkant van de wa-
tertoren heeft het bestuur van de SWD op 6 februari een 
voortgangsgesprek gehad met wethouder Jaap Willem 
Eijkenduijn. De ambitie van de SWD is, de watertoren in-
pandig zover op te knappen en in te richten, dat er in het 
najaar van 2023 activiteiten plaats kunnen vinden. Inmid-
dels zijn er contacten gelegd met Outdoor Westvoorne en 
initiatiefnemers uit de kunsthoek. 
Architect Joop Bensdorp heeft inmiddels een ontwerp voor 
het interieur voor de benedenverdieping gemaakt. Tieleman 
Keukens heeft een keuken ter beschikking gesteld, Esselink 
het sanitair en Heijkoop het loodgieterswerk. Ries Timmer-
werken draagt zorg voor al het timmerwerk. De firma Van 
Dongen heeft verf ter beschikking gesteld. De stichting heeft 
zelf reeds 6000 euro aan fondsen verworven. 
Een struikelblok is nog wel de exploitatie van de watertoren. 
De SWD is namelijk een club van vrijwilligers en wil zonder 
winstoogmerk de belangen van de watertoren behartigen. 
Wanneer er geïnteresseerden zijn, die iets willen betekenen 
voor de watertoren, dan kunnen zij zich melden via de dorps-
raad. Er wordt op korte termijn gezocht naar een elektricien. 

Kofferbakverkoop
Dit jaar organiseert de dorpsraad Dirksland voor de ze-
vende keer een kofferbakmarkt. De eerste twee jaren ge-
beurde dat aan de Oosthavendijk bij Den Hertog. De laat-
ste vier jaren op P4 aan de Mozartsingel. Vorig jaar waren 
er maar liefst negentig deelnemers. Om iedere deelnemer 
voldoende ruimte te kunnen garanderen zal de organisa-
tie een maximum van 96 deelnemers toelaten. 
Iedereen, die van huis meegenomen artikelen wil verko-
pen, is van harte welkom. De standhouders betalen bij 
aankomst 10 euro statiegeld. Als de standplaats schoon 
is achtergelaten, krijgen ze het statiegeld terug. Voor het 
afval ontvangen ze een vuilniszak. 
In tegenstelling tot vorig jaar gaan wij proberen een hore-
cavoorziening te regelen. 
De verkoop vindt dit jaar plaats van 9.00 tot 14.00 uur. 

Een exacte datum kunnen wij nog niet geven. Wij ver-
wachten eind juni/begin juli. Heeft u interesse en wilt u 
deelnemen, geef dan uw e-mail adres of telefoonnum-
mer door aan Frits Veringmeier via pasttimes@hetnet.nl 
of 0187-605609. 

Nieuwe bestuursleden gezocht
De dorpsraad is dringend op zoek naar nieuwe bestuurs-
leden. Eind vorig jaar moest Don Spelt de dorpsraad ver-
laten door een benoeming in de gemeenteraad. Aad van 
den Hoek trad op 6 maart af als penningmeester. Zijn op-
volger is John van Item. Peter Keuker zal de dorpsraad 
aan het eind van het jaar verlaten, omdat hij gaat verhui-
zen naar Sommelsdijk. Er zijn dus nieuwe bestuursleden 
nodig. Kandidaten kunnen zich melden bij secretaris 
Henk Zwanenburg.  


